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Regionens samverkansråd 
Tid och plats för 
sammanträdet 

Styrelserummet, regionens hus, den 16 januari 2017, kl. 14.00 – 16.30 
 

Beslutande Robert Uitto (S) , ordf 
Maria Söderberg (C) 
Sven-Åke Draxten (S) 
Anders Häggkvist (C) 
Susanne Hansson (S) 
Jonas Andersson (S) 
Therese Kärngård (S) 
Susanné Wallner (M) 
Eva Hellstrand (C) 
 

Region Jämtland Härjedalen 
Krokom 
Bräcke 
Härjedalen 
Strömsund 
Ragunda 
Berg 
Region Jämtland Härjedalen 
Region Jämtland Härjedalen 
 
 

 

    

Utses att justera Maria Söderberg   

  

Sekreterare  Paragrafer 1 - 11 

 Anna Backlund  

Ordförande   

 Robert Uitto  

Justerande   

 Maria Söderberg 
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Övriga deltagare: 
 
Anton Nordqvist (MP), insynsplats, 14.00 – 15.30 
Margareta Winberg (S), Regionfullmäktiges ordförande § 4 
Elisabeth Andersson (M), Regionfullmäktiges 1:e vice ordförande § 4 
Berit Johansson (C), Regionfullmäktiges 2:e vice ordförande § 4 
Daniel Nilsson, utredare sekretariatet § 4 
Ingela Jönsson, tillförordnad regiondirektör 
Anders Byström, biträdande regiondirektör 
Åsa Hofsten, IT-strateg § 5 
Ulf von Sydow, regional utvecklingsstrateg § 6 
Åsa Paletun, miljöstrateg § 7 
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Innehållsförteckning 
§ 1 Fastställande av föredragningslista  
§ 2 Val av justerare    
§ 3 Föregående protokoll  
§ 4 Översyn av ungdomsinflytande i Region Jämtland Härjedalen 
(RS/311/2015) 
§ 5 KITe – regional samverkan inom Kompetens, IT och eFörvaltning 
§ 6 Strategiska satsningar för 2018 
§ 7 Redovisning CERO- analys 
§ 8 Europaforum februari 2017 
§ 9 Information från regionstyrelsen 
§ 10 Information från regional utveckling 
§ 11 Ärenden till sammanträdet 16 januari 2017 
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§ 1 Fastställande av föredragningslista 
 

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Preliminär föredragningslista fastställs som slutlig föredragningslista 

§ 2 Val av justerare    
Protokollet sänds ut per e-post till ordförande och justeras och godkänns 
denna väg. När det är godkänt så sänds det ut till samverkansrådets 
ledamöter och ersättare, samt till respektive kommunbrevlåda. Protokollet 
skrivs under vid nästa möte. 

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Maria Söderberg utses att justera dagens protokoll. 
 

§ 3 Föregående protokoll och minnesanteckningar 
Föregående protokoll från den 28 november 2016 gås igenom.  

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Föregående protokoll läggs till handlingarna.  
 
§ 4 Översyn av ungdomsinflytande i Region Jämtland 
Härjedalen (RS/311/2015)  
 
Ärendebeskrivning  
Daniel Nilsson, utredare, föredrar ärendet tillsammans med och 
fullmäktiges presidium och går igenom vad som gjorts hittills. 
Regionfullmäktiges presidium beslutade den 31 maj 2016, § 42, att 
”Förslaget om hur arbetet med ungdomsfrågor i region Jämtland 
Härjedalen ska bedrivas framöver tas upp till diskussion med 
kommunerna på Regionala samverkansrådet i augusti 2016.”  
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Detta behandlades av Regionens samverkansråd den 15 augusti 2015, § 
45 och då beslutades att frågan skulle åter tas upp i januari 2017 efter 
förankring och diskussion i kommunerna.  
 
Redovisning från kommunerna: 
Krokom: Det demokratiska uppdraget gentemot kommunstyrelsen 
hanteras genom att årskurs åtta i högstadiet pratar demokrati och 
elevutbildning. Alla i elevrådet får vara med i en demokratisk utbildning. 
Detta fungerar bra och är fullt tillräckligt. De olika gymnasieskolorna får 
träffas.  
I Krokom finns även ett mycket aktivt ungdomskulturråd där ungdomar 
deltar utifrån intresse och engagemang. Ungdomskulturrådet har 
fikamöten var fjortonde dag som utmynnar i mycket verksamhet som de 
gör tillsammans. Där är de upp till 22 år, några är äldre än så.  
Dessa forum fungerar bra och Krokom vill ha kvar dem. 
I framtiden finns en önskan om att träffas över kommungränserna kring 
teman, exempelvis en gång per termin.  
Krokom behöver ha kvar sin resurs för ungdomskultur i kommunen och 
har inte möjlighet att finansiera någon regional tjänst. En önskan finns 
också om att ha en samsyn kring hur kommunerna och skolorna arbetar 
med att bjuda in politiska partier inför val eftersom rektorerna behöver 
stöd i detta. Involvera BU-Z i detta är viktigt. Nästa år är det valår. 
 
Ragunda: Det är partiernas ansvar att jobba med ungdomsinflytande och 
demokrati när det gäller att införliva alla åldrar i de politiska partierna. 
Man kan kräva att de politiska partierna är delaktiga eftersom de tar emot 
stöd från regionen. För varje särfråga där vi skapar nya organ slår vi 
undan fötterna för de etablerade politiska partierna. 
 
Berg: Härjedalen och Berg har ett samarbete när det gäller 
ungdomsinflytande. Tidigare har ungdomarna bland annat involverats i 
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arbetet med den nya översiktsplanen. Att jobba med ungdomsförbunden 
är en bra idé, vi måste göra detta lättillgängligt.  
I Berg och Härjedalen har vi jobbat med ungdomsting 5 år och den 
hetaste frågan gäller kollektivtrafik vilket ju är en regional fråga.  
 
Strömsund: En dag kommer att anordnas för årskurs åtta och nio i vinter 
där målbilden är att bilda ett ungdomsråd. Debattören och journalisten 
Joakim LaMotte liksom Sveriges ungdomsråd är inbjudna, samt de 
förtroendevalda som är verksamma i kommunen. Frågan är hur man får 
kontakt med de ungdomar som har lämnat gymnasiet. De etablerade 
politiska partierna måste ta ett ansvar där. 
 
Åre: Alla elever har tidigare deltagit i en halvdag men där har eleverna 
begärt paus för att hitta en annan form för demokratisk samverkan. Det 
finns en risk med att vara för gammaldags och det är viktigt att våga 
tänka nytt, ta nya grepp för att inkludera och locka dagens ungdomar som 
är aktiva på andra sätt än att sitta i möten med förbestämda agendor.  
 
Eva Hellstrand (C): Kollektivtrafiken som är en regional fråga är en 
jätteviktig ungdomsfråga. Vi måste kunna nå fram till ungdomarna inom 
det område som de är engagerade i. Engagemang i en specifik fråga 
betyder inte att personen känner sig hemma i ett traditionellt 
ungdomsförbund eller parti.  
 
Robert Uitto (S): Att samlas i dessa frågor är viktigt och att både 
kommunerna och regionen lyfter intresset för att engagera sig politiskt – 
detta kanske kan vara ett avstamp inför det vidare arbetet. Där måste 
ungdomsförbunden vara involverade.  
 
Berit Johansson (C): När det gäller ungdomstinget har jag lyft till 
ungdomskonsulenterna att regionens politiker kan åka till kommunerna 
när regionala frågor lyfts. 
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Margareta Winberg (S): Kontentan verkar vara att varje kommun måste 
få fortsätta att göra på sitt vis, och sedan får vi fundera i regionen på hur 
vi ska arbeta med frågan. Det finns en plats för oss, men hur det ska ske 
är inte självklart. Kanske genom en koppling till anslagen till 
ungdomsförbunden. Någon gång per år göra något för hela regionen.  
Nästa steg är att fullmäktiges presidium arbetar vidare med frågan och 
ger ett förslag till Regionfullmäktige.  

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
 
Regionens samverkansråd har behandlat frågan om ungdomsinflytande 
och överlämnar till regionfullmäktiges presidium att föreslå hur Region 
Jämtland Härjedalen framledes ska arbeta vidare.  

§ 5 KITe - regional samverkan inom  
Kompetens, IT och eFörvaltning 
 
Ärendebeskrivning  
IT-strateg Åsa Hofsten föredrar styrgruppens arbete med det som numera 
benämns KITe-projektet. Eftersom Region Jämtland Härjedalen har bildat 
en gemensam nämnd med Åre kommun för driften av IT är en intention 
att utöka den nya IT-nämnden med de uppdrag som Regionens 
samverkansråd beslutar utifrån styrgruppens förslag. Detta bör bli ett 
uppdrag för regionstaben när så är dags. 
 
En annan ambition är att ta fram en modell för nyttorealisering, 
standardiserat för jämförbarhet, beslut och uppföljning och att samordna 
delprojekten. 
 
För att nå dit behöver nämnden ha reglemente och samverkansavtal, 
komma överens om arbetssätt och resurser, finansieringsmodell, mallar 
för nyttoanalys och utvärdering och mallar för beredning och 
beslutsunderlag. 
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Delprojekten får gärna ha något nytt för alla, ska tydligt beskriva nyttan, 
vilken är central. Verksamhet samt ansvar ska distribueras och inte 
centraliseras. 
 
För att nå dit måste det ske en kartläggning över nuläget tillsammans 
med en behovsanalys. Det behövs också en bruttolista på 
samverkansobjekt, göras en övergripande prioritering, nyttoanalyser och 
därifrån leverera förslag till beslut. 
 

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Regionens samverkansråd har tagit del av informationen, ställt frågor och 
fått svar.  
 

§ 6 Strategiska satsningar för 2018 
 
Ärendebeskrivning  
Ulf von Sydow, regional utvecklingsstrateg, föredrar den dagsfärska 
rapporten ”Läget i länet” som beskriver utmaningar och styrkor i vår 
region. Sammanfattningsvis är det centralt att se till att vi behåller och får 
flera invånare. Integrationen är en möjlighet och utmaning. Rapporten i 
sin helhet kan laddas ner på hemsidan: 
http://www.regionjamtland.se/verksamhet/laget-i-lanet 

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Regionens samverkansråd har tagit del av informationen, ställt frågor och 
fått svar.  
 

§ 7 Redovisning CERO- analys 
 
Ärendebeskrivning  
Bakgrunden till projektet var ett uppdrag som dåvarande 
landstingsdirektören fick att visa hur landstingets resor förutom 
miljöpåverkan påverkar landstingets produktivitet.  
Det fanns dock inga egna resurser att göra dessa 
kartläggningar/utredningar/analyser.  
Forskaren Markus Robért från KTH i Stockholm, berättade om CERO-
metoden på Regionstyrelsen 224-25 februari 2015. Gensvaret var positivt 
men finansiering saknades.  
Sedan har möjligheterna till extern finansiering samt samverkan med 

http://www.regionjamtland.se/verksamhet/laget-i-lanet
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länets kommuner undersökts löpande på tjänstemannanivå, vilket 
slutligen gav resultat genom Energimyndighetens utlysning av medel för 
”projekt inom lokal och regional kapacitetsutveckling för klimat- och 
energiomställning” ett år senare.  

 
Region Jämtland Härjedalen och Östersunds kommun ansökte 
gemensamt om stöd våren 2016 och fick positivt beslut den 21 juni 2016 
från Energimyndigheten. 
Region Jämtland Härjedalen och Östersunds kommun beviljas 939 200 kr 
för att genomföra projektet under hösten 2016-2017-12-31 
Energimyndighetens stöd motsvarar 80 procent. Resterande 20 procent 
motfinansieras med arbetstid från befintlig personal. 
Projektet omfattar dels en CERO-analys, dels en reserådgivningsfunktion 
under projekttiden. Metoden är först att analysera de data som inkommit 
sedan genom workshops formulera mål och handlingsplan för att uppnå 
detta och slutligen genomföra denna plan samt följa upp resultatet.  
 
Eftersom Regionens samverkansråd har informerats om projektet tidigare 
var denna information en återkoppling.  

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Regionens samverkansråd har tagit del av informationen, ställt frågor och 
fått svar. 
 

§ 8 Europaforum februari 2017 
 
Ärendebeskrivning  
Robert Uitto (S) informerar om Europaforum, som kommer att äga rum 
den 22-23 februari och är ett forum där vi samarbetar kring EU:s 
strukturfonder. Gleshetsstödet i strukturfonden är i fokus. Många frågor 
kopplade till EU och frågorna som beslutas där.  
Handlar om kommande periodens utlysningar, vi behöver skapa argument 
för att hålla fast vid att vi ska få stöd. Sammanhållningspolitiken är under 
lupp. Ett intressant ämne är Arktis där fördelar kan ges i 
sammanhållningspolitikens utdelning av medel. De samiska 
förvaltningsområdena tillhör Arktis. Programmet finns på Europaforums 
hemsida. Efterfrågas en information om de viktigaste punkterna – Camilla.  
8 februari har vi tid att prata med kommissionären tillsammans med 
Finland.  

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
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Länets kommuner uppmanas skicka kommunstyrelsens ordförande eller 
annan ledmot från kommunstyrelsen. Regionen bekostar 
konferensavgiften och en natts boende upp till 1500 kr.  
 

§ 9 Information från regionstyrelsen  
 
Ärendebeskrivning  
Ingela Jönsson, tf regiondirektör informerar om följande:  
 

- Ärenden från december 2016: styrelsen beslutade att permanenta 
asylhälsan som ordinarie verksamhet, utvärdering av politisk 
organisation skjuts upp till hösten 2017, reservvattenförsörjningen 
för Ösd sjukhus – ZÖ-gruppsmöte ska kallas ihop för att utreda 
detta, men även Krokom berörs i frågan.  

- Ärenden till nästa styrelse: Formellt avslut på 
regionbildningsfrågan, principfördelning av flyktingmedel (25-30 
miljoner från välfärdsmiljarden), i SVOM blev det rekommendation 
att besluta hjälpmedelspolicyn,  

REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Regionens samverkansråd har tagit del av informationen, ställt frågor och 
fått svar. 
 
 
 
 
 
 
 
 
§ 10 Information från regional utveckling  
 
Ärendebeskrivning  
Biträdande regiondirektör och förvaltningschef för regional utveckling: 
Det är viktigt att diskutera de strategiska frågorna framåt.  
Regionala utvecklingsnämnden beslutade i december: projektmedel till 
Inlandspendeln och företagsstöd i Skalpasset, nya avtal och uppdrag togs 
i kultursektorn, funktionshinderpolitiken hanterades i ett remissvar.  
Det finns ett förslag på Bussgodsorganisation Norr.  
Nästa arbetsutskott har på ärendelistan: finansiell infrastruktur, remissvar 
samt elbussorganisation och beslut om trafikutökning till Bergs kommun.  
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REGIONENS SAMVERKANSRÅDS BESLUT 
Regionens samverkansråd har tagit del av informationen, ställt frågor och 
fått svar. 
 

§ 11 Ärenden till sammanträdet 20 mars 2017 
Sjukresor 
Projekt och företagsstöd 
Uppmaning att leverera underlag i god tid från båda håll 
JHT 
Europaforum – sammanfattning från i februari 
Sammanträdet föreslås hållas hos Östersunds kommun. 
_____ 
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